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SINDIKAT UDRUŽENIH RADNIKA 
ENERGETIKE REPUBLIKE SRPSKE 
SINDIKALNA ORGANIZACIJA  
„RiTE UGLJEVIK“ A.D. UGLJEVIK 
 
 
Broj:_____/13 
Datum:___ 04.2013. godine 
 
 

ZAPISNIK SA I SJEDNICE SKUPŠTINE SINDIKALNE ORGANIZACIJE “RiTE 
UGLJEVIK“ 

održane dana 28.03.2013. godine, sa početkom u 09:00 časova 
 

PRISUTNI: 
Skupština: 35 novoizabranih članova Skupštine 
Sindikalni odbor: 12 novoizabranih članova Sindikalnog odbora (osim Zlatka Spasojevića) 
Predsjednik Komisije za sprovođenje izbora: Branislav Đokić 
 
Zapisničar: Danijela Ilić 
 
 

DNEVNI RED 
 

1. Izvještaj Komisije za sprovođenje izbora u Sindikalnoj organizaciji 
2. Konstituisanje Skupštine Sindikalne organizacije 
3. Izbor predsjedavajućeg Skupštine Sindikalne organizacije 
4. Imenovanje predsjednika i potpredsjednika Sindikalnog odbora 
5. Razno 
 
Prijedlog za izmjenu dnevnog reda:  
Umjesto ranije tačke 1, da se ubaci nova: „Imenovanje zapisničara“. 
 
Usvojen dnevni red sa predloženom izmjenom.  
 

AD 1 Imenovanje zapisničara 
 
Predlaže se Danijela Ilić za zapisničara na prvoj sjednici Skupštine Sindikalne organizacije. 
 
Prijedlog se usvaja jednoglasno.  
 
 

AD 2 Izvještaj Komisije za sprovođenje izbora u Sindikalnoj organizaciji 
 
Branislav Đokić: U Izvještaju su sadržani svi ključni momenti sprovedenih izbora. Nadam 
se da ste svi imali priliku da pogledate ovaj Izvještaj.  
Rad Komisije je počeo onog dana kada su imenovani članovi Komisije i njihovi zamjenici. 
Zadatak Komisije je bio sprovođenje zbora, u skladu da aktima. 
Sindikalni odbor je maksimalno bio na raspolaganju što se tiče organizacije izbora.  
Na prvom sastanku formirani su birački odbori. 
Kao što znate, izbori su održani 18, 19. i 20. marta.  
 



2 
 

Rezultati izbora su sledeći:  
U RJ “Rudnik” ukupan broj članova Sindikata, prema biračkom spisku, jeste 823. Na 

izbore je izašlo 740 radnika. Samo jedan listić za članove sindikalnog odbora je bio nevažeći.  
U RJ “TE” ukupan broj članova je 550. Na izbore je izašlo 478 radnika. Nije bilo 

nevažećih listića.  
Na biračko mjestu broj 3, sektori, ukupan broj glasača je 411. Na glasanje je izašlo 

349 radnika. Jedan listić je bio nevažeći.  
Preliminarni rezultati izbora su objavljeni 21.03.2013. godine. S obzirom da nije bilo 
prigovora, niti žalbi, rezultati su postali konačni 22.03.2013. godine u 15:00 časova.  
Obzirom na broj nevažećih listića, smatram da je izbor načina glasanja bio uspješan, imajući 
u vidu da su postojale nedoumice oko toga, posebno u poređenju sa rezultatima prethodnih 
izbora.  
Svi akti koji su u upotrebi u radu Sindikalne organizacije zahtjevaju izmjene i usklađivanje, te 
vam skrećem pažnju na potrebu njihove analize i izmjene.  
Želim vam uspjeh i sreću u radu i nadam se da će svi radnici imati koristi od vašeg 
angažovanja.  

 
Miladin Dragić: Htio bih samo da postavim pitanje kako su mogli da glasaju oni koji nisu 
mogli da se kandiduju, npr. pripravnici? 
 
Branislav Đokić: Pravilnikom o sprovođenju izbora, u članu 6. je rečeno da svaki član 
Sindikalne organizacije ima pravo da bira i da bude biran u organe, s tim što postoje 
navedena ograničenja za one koji se biraju.  
 
Zoran Stojanović: Desetak ljudi sa TE je bilo odsutno za vrijeme izbora, bili smo na 
službenom putu. Da li su takve situacije predviđene Pravilnikom? 
 
Branislav Đokić: Ne, Pravilnikom su samo regulisana biračka mjesta, a niko nije mogao 
glasati umjesto vas.  
 
Nenad Bjelić: Stavljam Izvještaj Komisije za sprovođenje izbora na usvajanje.  
 
Izvještaj usvojen većinom glasova.  
 
 

AD 3 Konstituisanje Skupštine Sindikalne organizacije 
 
Nenad Bjelić: Shodno Izvještaju Komisije za sprovođenje izbora, konstatuje se da je 
Skupština Sindikalne organizacije konstituisana u sledećem sastavu:  

1. Dragan Babić,     
2. Jelenko Marinković,    
3. Spasoje Ljubojević,    
4. Božo Bojić,     
5. Svetlana Renovica,    
6. Dragomir Zarić,     
7. Zdravko Todorović,    
8. Branislav Gajić,     
9. Miladin Mirković,    
10. Stanko Jovičić ,    
11. Slaviša Lazić,     
12. Miko Jovanović,    
13. Mikica Lukić,     
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14. Vajo Krstić,    
15. Branko Petrović,    
16. Slobodan Nikolić,    
17. Neđo Đokić,     
18. Veljko Rikanović,    
19. Rajko Vojinović,    
20. Zoran Stojanović,    
21. Milorad V. Mitrović,    
22. Nenad Stankić ,    
23. Miladin Dragić,     
24. Slobodan Jovičić,    
25. Aleksa Despotović,    
26. Mira Stevanović,    
27. Jovan Nikolić,     
28. Budimko Tomić,    
29. Milica Ječmenica,    
30. Zoran Mitrović ,    
31. Slaviša B. Babić,    
32. Zoran Milović,     
33. Sara Manojlović,    
34. Zlatko Ječmenica    
35. Mitar Simić.    

 
 

AD 4 Izbor predsjedavajućeg Skupštine Sindikalne organizacije 
 
Nenad Bjelić: Zamolio bih vas da predložite kandidate za predsjedavajućeg Skupštine. 
 
Rajko Vojinović: U Sindikalnoj organizaciji je do sada vođeno računa o zastupljenosti svih 
podružnica, stoga predlažem da predsjednik Skupštine bude iz RJ „TE“, s obzirom da su 
kandidati za predsjednika Sindikalne organizacije iz druge dvije podružnice.  
 
Branislav Gajić: Po kom pravilniku biramo predsjednika Skupštine?  Ako je prema važećem 
Poslovniku o radu Skupštine, onda mi ne biramo predsjedavajućeg, nego predsjednika 
Skupštine. Ako se bira predsjedavajući, onda se imenuje za svaku pojedinačnu sjednicu. I, 
ovom sjednicom je, prema Poslovniku, trebalo da predsjedava radno predsjedništvo. 
 
Nenad Bjelić: Usvojili ste dnevni red, zato birajte predsjedavajućeg, pa kasnije mijenjajte 
Poslovnik. Prema Pravilniku o organizaciji i radu Sindikalne organizacije, bira se 
predsjedavajući, u skladu sa Poslovnikom o radu Skupštine.  
 
Branislav Gajić: Poslovnikom o radu je predviđeno da mandat predsjednika Skupštine traje 
4 godine.  
 
Ivan Radovanović: Branislav Gajić i Rajko Vojinović su učestvovali u donošenju svih 
pravilnika. Znate da trebate da usvojite novi Poslovnik o radu Skupštine i ne razumijem zbog 
čega sad pravite problem.  
 
Branislav Gajić: Samo tražim da mi objasnite gdje piše na koji period se bira 
predsjedavajući. Pošto se, prema Poslovniku o radu Skupštine, koji nije mijenjan, bira 
predsjednik na period od 4 godine, mi sad biramo upravo predsjednika, a ne 
predsjedavajućeg.  
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Kandidati predloženi za predsjednika Skupštine:  
1. Rajko Vojinović, 
2. Dragan Babić, 
3. Budimko Tomić,  
4. Božo Bojić,  
5. Jelenko Marinković, 
6. Svetlana Renovica. 

 
Predloženi Svetlana Renovica i Budimko Tomić ne prihvataju ponuđenu kandidaturu, stoga je 
predloženo 4 kandidata za predsjednika Skupštine. 
 
Nenad Bjelić: Stavljam prijedloge na glasanje. 
 
Nakon glasanja svih prisutnih članova Skupštine Sindikalne organizacije, rezultati su sledeći:  

1. Rajko Vojinović  7 glasova, 
2. Dragan Babić   12 glasova, 
3. Božo Bojić   11 glasova, 
4. Jelenko Marinković  2 glasa. 

 
Konstatuje se da je najveći broj glasova osvojio Dragan Babić, te stoga, kao predsjednik 
Skupštine, preuzima dalje vođenje sjednice.  
 
Dragan Babić: Zahvaljujem se na izboru. Želim samo da vam kažem da se naše Preduzeće 
nalazi u teškom položaju, da je neophodno da svi shvatimo ozbiljno svoj posao i da nam se 
propusti poput ovog od maloprije više ne smiju dešavati.  
Prema Pravilniku sada bi trebali da odaberemo zamjenika predsjednika Skupštine. 
 
Božo Bojić: S obzirom da to nije predviđeno dnevnim redom, predlažem da tu tačku 
ostavimo za sledeću sjednicu. 
 
Prijedlog usvojen. 
 

AD 5 Imenovanje predsjednika i potpredsjednika Sindikalnog odbora 
 
Dragan Babić: Potrebno je izabrati komisiju koja će brojati glasove.  
 
Mitar Tomić: Predložio bih da to bude komisija koja je sprovodila izbore, kao neutralna.  
 
Branislav Gajić: Moj prvi prijedlog je da nam se predloženi kandidati za predsjednika 
Sindikalne organizacije obrate.  
Drugo, s obzirom da Skupština bira predsjednika, smatram da nema potrebe da se dovodi 
bilo koje treće lice koje bi učestvovalo u izboru. Pošto smo izabrali tajni način glasanja, svako 
od nas će izaći na mjesto određeno za glasanje, zaokružiti kandidata i rezultati će biti javno 
pročitani.  
 
Prijedlozi su usvojeni.  
 
Zoran Mićanović: Za one koji me ne znaju, ja sam Zoran Mićanović, imam 52 godine, po 
zanimanju sam diplomirani inženjer rudarstva, oženjen, otac dvoje djece. Radim u ovom 
Preduzeću od '85. godine, jedan kratak period sam bio i direktor Preduzeća, a vi ćete sami 
procijeniti kakav sam bio na toj poziciji. Zahvaljujem vam se na broju osvojenih glasova na 
izborima, to nešto govori. Moj jedini motiv za kandidaturu u Sindikat jeste da sačuvam ovo 
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Preduzeće. Mislim da imam dovoljno iskustva, znanja i hrabrosti da to i učinim, zajedno s 
vama. Ne bojim se nikoga, drago mi je što sada stojim ispred vas kao kandidat, a na vama je 
da odlučite da li ćete me odabrati.  
 
Tomislav Benović: Moje ime je Tomislav Benović, dolazim iz RJ „Rudnik“. Na izborima za 
članove Sindikalnog odbora osvojio sam najveći broj glasova. Moj životni san je da sačuvamo 
ovo Preduzeće, ne samo zbog nas, nego i zbog naše djece. U ovu priču sam se uključio samo 
iz tih razloga. Nema potrebe da dalje pričam o sebi, sami procijeniti da li zaslužujem da 
budem predsjednik. Ja se nadam da ćemo, bez obzira na to ko bude predsjednik, uspjeti da 
ostvarimo naš zajednički cilj, a to je egzistencija ovog Preduzeća. 
 
Stevo Stević: Za one koji me ne znaju, ja sam Stevo Stević, diplomirani inženjer rudarstva, 
radim u ovom Preduzeću 37 godina. Bio sam član i prethodnog saziva Sindikalnog odbora. 
Treći sam po broju glasova na izborima, ali se nisam kadnidovao da bih bio predsjednik 
Sindikalne organizacije. Zbog toga bih vam preporučio da glasate za kandidate koji su dobili 
veći broj glasova, nego ja. Što se tiče borbe za „Ugljevik Istok“, nema potrebe da ponavljam, 
moramo biti jedinstveni. „Istok“ se ne smije dijeliti, ni sa tehničke, ni sa bilo koje druge 
strane. To ležište mora pripasti nama. Molim vas da se držimo toga.  
 
Nakon pauze od 10 minuta, formirana je komisja koja će prebrojati glasove, u sledećem 
sastavu: Sara Manojlović, Budimko Tomić i Zoran Mitrović. 
 
Rajko Vojinović: Da li se sa ove liste bira i potpredsjenik ili samo predsjednik?  
 
Branislav Gajić: Kada je usvajan prijedlog pravilnika na Skupštini, rečeno je da će 
potpredsjednik biti onaj sa manjim broje glasova od kandidata izabranog za predsjednika.  
 
Aleksa Despotović: Na taj način RJ „TE“ neće imati šansu da dobije ni predsjednika, ni 
potpredsjednika. Nadam se da ćemo u budućem radu korigovati Pravilnik.  
 
Mikica Lukić: Mislim da nema potreba da se dijelimo na taj način, prema podružnicama. 
Ako smo svi članovi jedne Sindikalne organizacije, ne vidim razlog da se bilo ko buni. 
Predlažem da se krene sa glasanjem i da stavimo tačku na tu priču.  
 
Rajko Vojinović: Moram da napomene da u Pravilniku piše da se strogo vodi računa o 
zastupljenosti svih podružnica. Poštujem svakog člana Sindikata, interes nam je svima isti, ali 
neće biti svejedno radnicima kad im sutra budemo rekli da namamo nijednog svog 
predstavnika. Rudnik je nosilac posla, ja to priznajem, ali vam kažem da je jako bitno da svi 
budemo zastupljeni. Ne želim da remetim red, samo vam prenosim mišljenje radnika. 
 
Branislav Gajić: Kako niste zastupljeni? Predsjednik je jedan i on mora biti iz jedne 
podružnice. U narednom periodu možemo da mijenjamo Pravilnik, pa da se dogovorimo.  
 
Božo Bojić: Sindikalni odbor je predložio samo 3 kandidata, a u Pravilniku je pisalo 
najmanje 3. Dakle, imali su mogućnost da predlože i više, pa da među kandidatima bude i 
predstavnik sa TE. Možda imamo mogućnost da sad uvrstimo i četvrtog kandidata sa TE, ili 
da ostavimo izbor do sledeće sjednice na kojoj ćemo da mijenjamo Pravilnik, pa da onda 
glasamo.  
 
Ivan Radovanović: Sindikalni odbor je predložio 3 kandidata za predsjednika, to su 3 sa 
najvećim brojem glasova. Pošto je bilo istih dilema, donijeli smo odluku da listu kandidata za 
potpredsjednika čine dva kandidata koja ne budu izabrana za predsjednika i treći kandidat 
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koji je imao najveći broj glasova u RJ „TE“ na izborima, Duško Radovanović. Dakle, data je 
mogućnost da i „TE“ ima potpredsjednika.  
 
Rajko Vojinović: Ne može se reći da smo zastupljeni samom kandidaturom. To nije 
dovoljno.  
 
Branislav Gajić: Novi Pravilnik je propisao tako, na prošlim izborima nije birano na taj 
način. Ako je Odbor odlučio da to budu 3 člana, nema potreba da sad to mijenjamo, a za 
ubuduće ćemo se dogovoriti.  
 
Milenko Jović: I Sindikalni odbor je radio po Pravilniku, molim vas da se držite toga. Ako 
smo već nešto prekršili, nemojte da idemo i dalje na taj način. Ako imate primjedbe na 
Pravilnik, u narednom periodu ćete biti u mogućnosti da ga izmijenite.  
 
Dragan Babić: Stavljam na glasanje prijedlog da se potpredsjednik bira na način predložen 
od strane Sindikalnog odbora. 
 
Prijedlog usvojen većinom glasova.  
 
Rajko Vojinović: Ja se tome protivim, ne vidim razlog zašto nije predloženo više kandidata, 
kada je već postojala mogućnost prema Pravilniku. 
 
Pristupa se tajnom glasanju, pojedinačnim izlaskom na mjesto određeno za glasanje. 
 
Nakon brojanja glasova, komisija za brojanje je saopštila rezultate: 

1. Tomislav Benović  14 glasova, 
2. Zoran Mićanović  20 glasova, 
3. Stevo Stević   1 glas. 

 
Konstatuje se da je Zoran Mićanović izabran za predsjednika Sindikalne organizacije, sa 
najvećim brojem glasova od predloženih kandidata.  
 
Obraćanje Zorana Mićanovića: Zahvaljujem se svima, a naročito Branku Đurđeviću, kao 
utemeljivaču sindikalne borbe u našem Preduzeću. Zamolio bih ga da bude uz nas i naredni 
period, dok se ne uhodamo u cijelu priču.  
Očekuje nas žestoka borba, da bar nešto ostane iza nas, jer kruže priče da nas je prethodna 
Uprava prodala. Zadatak broj jedan Sindikata u narednom periodu je da sve raskrinkamo. 
Broj glasova koji su nam povjerili radnici govori o našim obavezama i kolika je odgovornost 
na nama. Ja imam dovoljno hrabrosti, a mislim da ću imati i vašu podršku da se borimo 
dalje. Smatram da taj teret možemo iznijeti. 
 
Obraćanje Branka Đurđevića: Kad sam došao na mjesto predsjednika Sindikata, nisam 
mogao ni da zamislim da ću ostati ovako dug period. Vi znate da nismo imali ni svoju 
prostoriju, ni novčana sredstva. Sad smo skupili određenu sumu i ja bih vas zamolio da se to 
čuva, prema završnom računu imamo oko 300.000,00 KM.  
Idu teška vremena, došli ste u nezgodnom periodu. 
Kritikovao bih kandidate koji su bili predloženi za predsjednika, nijedan od njih nije pomenuo 
borbu prava radnika. Slažem se da je ovo sad naš najveći problem, ali ne smijemo zaboraviti 
osnovnu obavezu Sindikata. Morate znati da slijede vremena urušavanja prava radnika.  
Što se tiče situacije na Rudniku, znalo se još prije 2-3 godine da u Peljavama nema uglja i da 
će se na kraju svi okrenuti „Istoku“. Imao sam priliku da se lično uvjerim kako Nadzorni 
odbor diriguje našom Upravom.  



7 
 

Želim vam sreću u radu. 
 
Pristupa se glasanju za potpredsjednika Sindikalne organizacije.  
Konstatuje se da glasanju prisustvuju svi članovi Skupštine, izuzev Mitra Simić, koji je zbog 
obaveza morao napustiti sjednicu.  
 
Nakon brojanja glasova, komisija za brojanje je saopštila rezultate: 

1. Tomislav Benović  23 glasa, 
2. Stevo Stević  3 glasa, 
3. Duško Radovanović 7 glasova. 

Jedan glasački listić je bio nepopunjen. 
 
Konstatuje se da je Tomislav Benović, većinom glasova, izabran za potpredsjednika 
Sindikalne organizacije.  
 
Obraćanje Tomislava Benovića: Zahvaljujem vam se što ste mi dali podršku. Moj jedini 
cilje je spašavanje „Istoka“ i borba za radnička prava.  
 
Obraćanje Duška Radovanovića: Najveća briga nam je trenutno spašavanje „Istoka“. U 
svakom slučaju, biću na toj liniji, kao i predsjednik i potpredsjednik. Hvala vam na izboru u 
Sindikalni odbor.  
 
 

AD 6  Razno  
 
AD 61  

Milenko Jović: Ja bih u ime Sindikalnog odbora predložio Skupštini da danas, na ovoj 
sjednici, potvrdi stavove koje je zauzeo stari saziv Odbora, a i novi je na istom stanovištu. 
Dakle, predlažem da nam pružite punu podršku u daljoj borbi koju vodimo za odbranu 
„Istoka“. 
 
Dragan Babić: Dajem prijedlog na glasanje. 
 
Konstatuje se da je prijedlog jednoglasno usvojen.  
 
AD 62 
Aleksa Despotović: Smatram da bi trebalo zakazati novu sjednicu Skupštine za 10-15 
dana, da se riješi pitanje Pravilnika i Poslovnika.  
Drugo, konsultovaću se sa kolegama iz RJ „TE“  razmotrićemo pitanja koja se odnose na 
način biranja potpredsjednika, da pokušamo naći neko rješenje, jer mi nismo zadovoljni 
načinom izbora.  
Navešću jedan primjer. Najveći broj glasova na elektrani je dobio inženjer Zlatko Spasojević. 
 
Duško Radovanović: Nije tačno, naša podružnica nije elektrana, nego RJ „TE“. Ja sam 
dobio najviše glasova u izbornoj jedinici „TE“.  
 
Aleksa Despotović: Govorim o našem izbornom mjestu. Glasanje i treba da se obavlja po 
cjelinama. Nama je, zbog toga, besmisleno da raspravljamo o izboru predsjednika, kada 
nismo imali svog kandidata. Pomalo mi je besmislen i sam način biranja članova odbora i 
slkupštine. Jer, kad sam izašao na glasanje, ja nisam znao većinu ljudi koji su predloženi na 
listi. Moje mišljenje je da bi trebalo izbore podijeliti po cjelinama, da svaka podružnica bira 
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samo svoje kandidata, a kada budu izabrani, treba da rade zajednički na zaštiti interesa svih 
nas.  
 
Mikica Lukić: Slažem se sa Aleksom Despotovićem da je potrebno mijenjati važeće akte, 
slažem se da je bolje rješenje da se glasa samo u okviru podružnice, ali stvarno ne bih volio 
da se ovakve stvari dešavaju. Ne razumijem zbog čega se pravi problem, zašto se postavljate 
tako.  
 
Rajko Vojinović: Ne mislim ništa lično, ali u svim aktima je predviđena zastupljenost svih 
radnih cjelina. U našoj bazi najviše glasova je dobio Zlatko Spasojević, a ne Duško 
Radovanović. Baza hoće da ima svog predstavnika. 
 
Mikica Lukić: U narednom periodu možemo izmijeniti pravilnike, radićemo na tome.  
 
Ivan Radovanović: Sindikalna organizacija je regulisana Pravilnikom o organizaciji i radu, 
poštuje se pravilo o zastupljenosti svih podružnica. Mi smo svoje akte uskladili sa aktima 
Sindikata Energetike. Ranije je Odbor birao predsjednika, a sad je data mogućnost Skupštini 
da to uradi.  
Pravilnik o sprovođenju izbora je predvidio da svi glasaju za sve kandidate. Ukoliko hoćete 
drugačije, akti se moraju mijenjati.  
Dalje, Skupština je insistirala da Komisija za izradu akata bude u njenoj nadležnosti i tako je i 
regulisano.  
Ja smatram da Pravilnik nije ničim narušen i da smo mi regularno izabrani.  
Ukoliko postoji volja, može se sprovesti kontrola o zastupljenosti pojedinih cjelina, pa se 
mogu izvršiti promjene u skladu s tim. Morate imati u vidu da su u Odboru i u Skupštini 
zastupljeni svi, što je najvažnije. 
 
Zoran Mićanović: Predlažem da sjednicu privodite kraju. Zamolio bih vas da malo sačekate, 
imamo sada u svojim redovima mlade i sposobne radnike, koji su željni i rada i dokazivanja, 
pa ćemo polako sve uskladiti.  
 
Budimko Tomić: Pošto Skupština bira Nadzorni odbor, kad ćemo izvršiti taj izbor?  
 
Dragan Babić: Predlažem da to ostavimo za sledeću sjednicu, koju ćemo zakazati za 15-ak 
dana. Molio bih vas da ubuduće zaboravite na ove prepirke, jer nije vrijeme da se sad 
bavimo tim stvarima. 
Bićete obavješteni o tačnom datumu održavanja sledeće sjednice.  
 
 
 
Sjednica završena u 13:30 časova.  
 
 
         P R E D S J E D N I K  
           S K U P Š T I N E 
 
             Dragan Babić 
 
         


